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1. The title is clear and it is adequate to the content of 5

the article.

(Please insert your comments)

2. The abstract clearly presents objects, methods and 4

results.




(Please insert your comments)

3. There are few grammatical errors and spelling 4
mistakes in this article.

(Please insert your comments)

4. The study methods are explained clearly. 1

Method not adapted to results shown, there is ABSOLUTE need of statistician to
provide adapted statistical analysis. Authors have two options:

o Either they make it a descriptive study, then no need to see a statistician
e Or they profoundly revise the methodology with a statistician!

5. The results are clear and do not contain errors. 2

Descriptive analyses are correct, but normality of quantitative variables should be
checked. All analytical results are wrong, not using proper statistical tests.

6. The conclusions or summary are accurate and

supported by the content. 2

All the conclusions based on results of the chi-squared test are wrong. It is not the
right statistical test.

7. The references are comprehensive and appropriate. 4

(Please insert your comments)

Overall Recommendation (mark an X with your recommendation) :
Accepted, no revision needed

Accepted, minor revision needed

Return for major revision and resubmission

Reject

Comments and Suggestions to the Author(s):
Chers auteurs,

Ce fut un honneur de lire votre manuscrit, une importante série d’appendicites
compliquées. Ce type de recherche est important en Afrique sub-Saharienne, ou des

larges séries sont rares. Félicitations d’avoir entrepris cette tache.

Cependant, plusieurs revisions sont a faire et deux propositions sont possibles :

« Revoir la base de données avec un statisticien et ajuster la partie analytique du
travail en utilisant des tests statistiques adaptés. Ceci est FONDAMENTAL car

I’usage des tests non adaptés conduit aux conclusions biaisées.

e L’autre option serait de complétement retirer la partie analytique de votre
travail, et d’en faire une étude complétement descriptive, ce qui lui garde

toujours une bonne valeur, vue la rareté de telles grandes séries en Afrique !
Le reste des éléments a revoir est mentionné le document.



Bonne continuation !

Comments and Suggestions to the Editors Only:

Dear Editors,

It was a pleasure to review this study. However, some statistical tests were not adapted.
We suggest the study to be only descriptive, which is still of great value as such large

series are scarce in sub-Saharan Africa.

Best regards!
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